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Zápis ze zasedání Akademického senátu AVU konaného dne 20.9.2023 od 
9:30 h v aule AVU  

  
Zasedání proběhlo v místnosti auly.  
  
  
Přítomni:   
  

Členky/členové Akademické komory AS (8):  
Nik Timková  
Tomáš Svoboda  
Tomáš Vaněk  
Jan Kracík  
Dušan Zahoranský  
Tomáš Otoupal  
Theodora Popova  
Lenka Zamrazilová  
  
  
Členky/členové Studentské komory AS (7):  
Dorota Václavíková  
Hedvika Ocásková  
Filip Brandejský  
Cyril Filcík  
Heřman Hůrka  
Matouš Kašpar  
Jiří Kaňák  
  
Hostky/hosté:  
Rektorka Maria Topolčanská  
  
Omluveni:  
Tajemnice AS Lucie Pesrová  
  
Za Akademickou komoru AS AVU:  
Tomáš Pospiszyl  
Adam Pokorný  
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Akademický senát byl usnášeníschopný pro projednání všech bodů programu. Zasedání 
vedla předsedkyně senátu Martina Timková.  
Průběh zasedání zapsal Dušan Zahoranský.  
  
  

Navržený program zasedání:   
  

1. Zahájení  
2. Představení nové členky senátu Lenky Zamrazilové  
3. Zhodnocení uplynulého období   
4. Harmonogram a stanovení průběhu zasedání a plánů na nový akademický rok 2023/24  
5. Požadavky podkladů k nadcházejícím zasedáním  
6. Komunikace s vedením  
7. Financování AS AVU   
8. Fungování Legislativní komise  
9. Nominace do Rady Vysokých škol   
  

  
  
  

Průběh zasedání  
  
Ad 1. Zahájení  
Předsedkyně senátu přivítala všechny přítomné členky a členy.   
  
Ad 2. Představení nové členky senátu Lenky Zamrazilové   
N. Timková představila novou členku senátu Lenku Zamrazilovou, která nahradila Tomáše 
Džadoně, jenž dne 8.9.2023 rezignoval na post senátora.  
  
  
Schválení navrženého programu  
   
Předsedkyně senátu vyzvala senát k hlasování o schválení navrženého programu. Přítomní 
senátoři a senátorky se shodli na doplnění programu o bod. č. 10 „Různé“. Předsedkyně 
senátu poté vyzvala senát k hlasování.  
  
Hlasování: 15 ano (jednomyslné)  
Závěr: Program zasedání AS 20.9.2023 byl schválen s navrženou úpravou. Viz níže:  
  
Schválený program zasedání:   
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1. Zahájení  
2. Představení nové členky senátu Lenky Zamrazilové  
3. Zhodnocení uplynulého období   
4. Harmonogram a stanovení průběhu zasedání a plánů na nový akademický rok 2023/24  
5. Požadavky podkladů k nadcházejícím zasedáním  
6. Komunikace s vedením  
7. Financování AS AVU   
8. Fungování Legislativní komise  
9. Nominace do Rady Vysokých škol   
10. Různé  
  
  

Ad 3. Zhodnocení uplynulého období  
  
D. Václavíková: Zlepšit informovanost (plánovaná nástěnka – důležité termíny). Kam 
nástěnku umístit?   
D. Zahoranský: Klíčová témata možno dopředu anoncovat a v případě potřeby uspořádat 
mimořádné veřejné zasedání AS AVU.  
H. Hůrka: Vytvořit a udržovat vizuál a informační tiskovinu - kdo zajistí?  
T. Svoboda: Poukázal na nedostatky knihovny.  
T. Vaněk: Nutná přítomnost IT pracovníka - včasná příprava techniky (domluvit se se správou 
IT).  
L. Zamrazilová: Popisuje zkušenost z organizace konference – nedostatečná pomoc IT.  
J. Kracík: Navrhuje zpřesnit jednací řád Senátu, co se týče rozumného limitování délky 
zasedání AS.  
H. Hůrka: Navrhuje dopracovat schválení volebního řádu a jednacího řádu.  
T. Vaněk: Pěstovat kulturu moderování jednání senátu (dáváš slovo + jsi v tématu) - navrhuje 
určit moderátora/ku, kdo vyvolává diskutující, sleduje pořadí i odklony o témat  
N. Timková: Návrh rotujícího moderátora / rotující moderátorky zasedání   
Cílem rámcově udržet délku projednávaného bodu a rámcově udržet délku zasedání do 
12:30 hod.  
D. Václavíková: Navrhuje po každé hodině dávat přestávku.  
T. Svoboda: Je pro to interval přestávek určovat flexibilně, podle dynamiky zasedání.  
  
Ad 5. Požadavky podkladů k nadcházejícím zasedáním   
T. Vaněk:   
Od února do června 2023 byla kromě pravidelně konaných pěti řádných zasedání AS AVU 
svolána celkem 4 mimořádná zasedání.  
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• Žádá vedení o včasné zasílání podkladů ve srozumitelné formě senátu (výzvy 
ke schválení toho kterého bodu)  
• Požaduje pravidelné schůzky předsedkyně a místopředsedkyně s rektorkou a 
vedením. K tomuto N. Timková potvrzuje vůli setkávat se s vedením AVU (s 
rektorkou, prorektorkami, prorektorem).  

T. Svoboda: Otázka na rektorku – existují zápisy z porad vedení?  
Rektorka: Jsou zveřejněné od ledna 2023 na webu. Navrhuje, aby tajemnice senátu 
pomáhala hlídat a zprostředkovávat vzájemnou informovanost.  
T. Vaněk: Dotazuje se rektorky po dostupnosti zápisů z porad vedení za rok 2022.  
Rektorka: Probíhá zpětně editace zápisů. Zápisy 2022 dostane senát v samostatném balíku 
do 14 dnů (do 4.10.2023). Přislíbila, že vedení bude pružněji informovat senát.  
  
Ad 4. Harmonogram a stanovení průběhu zasedání a plánů na nový akademický rok 
2023/24  
N. Timková navrhuje korigovat květnové kolize zasedání senátu se státními svátky.  
T. Vaněk: Navrhuje uspořádat zasedání senátu místo 1.5.2023 24.4.2023 a druhé „posunuté“ 
setkání 15.5.2023. Počítat s tím, že se v červnu se předkládá výroční zpráva.  
Rektorka: Základní harmonogram včetně podrobnějšího je zveřejněný na webu.  
  
T. Vaněk:  Žádá o zpřesnění schvalovacích požadavků od vedení AVU – zahrnout do 
harmonogramu. Zlepšit také kulturu žádostí senátu o schválení vybraných dokumentů. Senát 
nebyl ani v jednom případě oficiálně požádán o schválení důležitých dokumentů. Vše se děje 
jakoby za běhu věcí. Určit také kalendář schvalování dokumentů:  

  
- Rektorka - za 14 dnů příslib doplnit orientační harmonogram  
- N. Timková - plán setkat se s tajemnicí Šárkou Krtkovou ohledně sestavení 
harmonogramu předkládaných dokumentů   
- N.T. zmiňuje legislativní komisi, která je k dispozici  
Rektorka navrhuje posílit roli komisí, které by komunikovaly s vedením 

pružně  
  
T. Svoboda: Zmiňuje potřebu zveřejnění úvah o využití budovi Veletržní, H. Hůrka: podle 
jednání dislokační komise.  
  
T. Otoupal:   
Informuje o rozdělení budovy na white box / black box.  
Program diskuse byl na nový obor restaurování (profesní program), plus relokace ateliéru 
INT 2. Adam Wlazel konzultuje s vedoucími pedagogy Restaurování vhodnost prostor pro 
nové obory. Na základě studujících INT2 – navrhuje se využít GAVU.    
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• 3.10. - připravený black box (první část)  
-      Do konce roku rekonstrukce white box   
-     Potřeba informovat AS i celou akademickou obec i zaměstnané o tom, jak bude 

Veletržní využitá.  
  

Rektorka: Příslib dokumentu popisující aktuální stav Veletržní. Naplno se prostor využije jako 
výukový.   

  
D. Zahoranský: Dotazuje se rektorky na využívání stávajícího prostoru pro diplomanty.  
Rektorka: Ano, uvažuje se nadále o pokračování využití.  
J. Kracík: Dotaz na datum spuštění Veletržní – 3.10.?  
Rektorka: Potvrzuje dlouhodobou vizi spodního patra.   

  
Ad 7. Financování AS AVU   
  
N. Timková otevírá princip financování Senátu AVU.  
T. Vaněk: Případná změna financování by měla být podchycena v jednacím a volebním řádu.  
N. Timková navrhuje odměny svázat s přítomností na zasedání / případně možnost vzdát se 
odměny v prospěch rozpočtu senátu (viz. příklad z Univerzity Karlovy).  
Rektorka: Vedení bere za své v rozpočtu AVU, počítat s financováním Senátu AVU.  
T. Vaněk: Je třeba zpracovat návrh formulace do jednacího a volebního řádu (N. Timková 
poskytuje praxi z Univerzity v Olomouci – součást mzdového předpisu).  
Rektorka: Apeluje na formulaci mechanismu ohodnocení pro pracovní skupiny.  
  

  
  
Ad 10. Různé  
  
Akreditace  
D. Zahoranský a T. Vaněk poinformovali stručně o aktuálním stavu.  
Rektorka: pracovní umělecká rada 3.10. a 4.10. před odesláním spis zveřejní na obou fórech - 
příslib sdílet dokumenty se senátem před 4.10.  
N. Timková: 4.10. dotaz na vedení po zveřejnění koncepce spisů? Pedagogické plénum?   
T. Vaněk žádá o představení akreditačního spisu senátu studijní prorektorkou Janou 
Bernartovou v co nejsrozumitelnější a přehledné formě.  
Rektorka navrhuje zpřístupnit informace o sdílení totožných dokumentů s uměleckou radou  
D. Zahoranský popisuje rámec akreditace Volné umění BcA. a NMgA.:  

Opouští se názvosloví – specializaci „malba“ / „socha“ / „intermedia“ …  
Nové předměty  
Integrované disciplíny  
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Kreditový systém  
T. Vaněk popsal „předkolo“ online domácí práce.  
T. Svoboda: Jsou nové změny v PhD studiu?  
T. Vaněk: Aktuálně běží před rokem schválená akreditace.  
Rektorka: Volné umění má samostatnou oborovou radu – to je platforma pro aktualizace.  
T. Vaněk: Chystá se akreditace PhD v anglickém jazyce.  

- Popisuje snahu zpřesnit kompetence školitele/školitelky.  
- Popisuje práce na odstranění důrazu ve stávajících dokumentech a 
přístupech na rozdělení disertační práce na teoretickou a praktickou. Jde o 
důležitý krok povzbudit k práci v doktorandském projektu s důrazem na 
umělecké formy zkoumání a výstupů. Formulovat a otevřít důvěru vůči 
formátům výstupů z uměleckého výzkumu směrem k reprezentantivnímu dílu, 
při zachování vysoké kvality a nastavení principů tuto kvalitu hodnotit.   

Rektorka: Popisuje práci na přiznání větší váhy uměleckému výzkumu.  
T. Svoboda: Dotazuje se na umístnění a funkci PhDLabu.  
  
Rektorka: Potvrzuje zájem umístit PhD ve Veletržní / Popisuje personální výzvu na místo 
vedoucí projektu ArtisticResearch („LARGE“) – viz. aktuální výzva na místo na webu AVU. 
Příslib doposlat materiály a doinformovat senát o vizi uměleckého výzkumu.   

  
N. Timková. a T.Vaněk budou směřovat otázky na prorektorku pro vědu a výzkum.  
Rektorka: Příslib zveřejnit koncepci umělecký výzkum na AVU a doinformovat senát o 
personálních krocích vedení.  
  
Informace z Rady vysokých škol  
N. Timková informuje o blížícím se termínu konce stávajícího orgánu Rady VŠ – prosinec 
2023.  
  
Návrhy nových členů/členek za AVU je třeba zaslat do 30.11.2023 - dvě studentské a dvě 
akademické nominace. N. Timková zašle informace senátu o výzvě.  
T. Vaněk: Dotazuje se na stávající členy/členky RVŠ. Doporučuje optat se stávajících se 
členek/členů na jejich chuť pokračovat v práci pro RVŠ.  
J. Kracík informuje o tématech z rady VŠ:  

- Standardy pro školitele a školitelky  
- Diskuse s MŠVŠ o financování vysokých škol  
- Cena Jana Opletala (socha do 10.10.2023)  

  
  
C. Filcík – stáž v zimním semestru 2023 - 24   
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C. Filcík poinformoval o své Erasmus stáži v zimním semestru.   
T. Vaněk: Je možnost pracovat i na dálku, stáž neovlivní např. práci C. Filcíka. ve skupině pro 
Etický kodex.  
C. Filcík prozatím zůstává členem senátu.  
  
  
  
Ad 6. komunikace s vedením  
  
D. Václavíková upozorňuje na slabou informovanost senátu vztahující se k personálním vizím 
vedení.   
  
N.T. Zmiňuje potřebu vtáhnout vedení AVU do pravidelného odkrývání praktických kroků 
(Havránek, Mona-Chisa, Bernartová).  
M.T. Zmiňuje praxi velice intenzivních schůzí s vedením, příslib hledání taktiky 
informovanosti.  

  
N. Timková:  
Opětovně žádá o pravidelnou před-schůzku vedení se zástupci senátu.  
Vnáší otázku přehlednosti personální a zaměstnanecké politiky školy – např. informování o 
končících/prodlužovaných pracovních poměrech  
Rektorka: Příslib do konce roku 2023 – aktualizovat mzdový předpis.  U vyučujících potvrzuje 
zásadu informovat o vypsání konkurzů rok dopředu.  
T. Vaněk zmiňuje příklad, kdy vedení oznámilo 14 dnů před skončením pracovní smlouvy 
dotčené osobě nové podmínky. Daná osoba na žádost studentské komory informovala o 
svém případu s žádostí, že pouze informuje nechce, aby toto bylo senátem řešeno a nechce, 
aby bylo zveřejněno její jméno.   
T.V. Dále upozorňuje, že toto nenáleží k věcem, které by měl senát řešit, není to v jeho 
kompetencích ani gesci.  
Rektorka popisuje zmíněný příklad řešení pracovně právního problému na nevhodném místě 
a vyjadřuje tak nespokojenost s kroky dotyčného.   
Rektorka jmenuje dotyčného, přesto, že žádost o udržení anonymity byla senátem 
dodržena.  
  
L. Zamrazilová:   
Popisuje nespokojenost s prezentovanou vizí (netransparentnost). Na jedné straně 
deklarovaný nedostatek mzdových prostředků versus na druhé straně posilování některých 
pracovišť. Personální skok na jedné straně technických pracovišť – na druhé straně nevole 
reagovat na dlouhodobé potřeby jiných pracovišť.   
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Příští zasedání AS:  
  
Příští zasedání AS se koná ve středu 4.10.2023 od 9:30 v aule AVU.  
  

Zapsal Dušan Zahoranský 20.9.2023.  
 


